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Idrottsrådet 2016-2017 

Under det gångna året har Idrottsrådet bestått av Karl-Erik Engström, Kristina Lindfors, Hans 

Sjöström, Göran Svensson, Bosse Tingbäck, Eva Widell, Svenåke Berglie. Idrottsrådet har haft sju 

möten plus ett antal möten med förvaltningen. 

 

Vid mötena har personal från förvaltningen, Håkan Karlsson, Katarina Vallström, Thomas 

Hermansson och Kjell Persson samt politikerna Camilla Haag, Johan Holmberg, Morgan Persson och 

Robert Österman deltagit. 

 

Idrotten i Kungälv 

Några viktiga nyckeltal för idrotten i Kungälv. 

 

LOK-aktiviter i Kungälvs Kommun, per idrott, 2016, ungdomar 7-25 år 

(Källa: RF) 

 

LOK-
aktiviter % 

Fotboll 105079 32,4 

Innebandy 39157 12,1 

Handboll 38013 11,7 

Ishockey 32504 10,0 

Simning 13951 4,3 

Bandy 13916 4,3 

Kampsport 12271 3,8 

Friidrott 11000 3,4 

Gymnastik 9686 3,0 

Konståkning 9589 3,0 

Ridsport 8941 2,8 

Golf 4569 1,4 

Tennis 4247 1,3 

Kanot/rodd 4231 1,3 

Volleyboll 4088 1,3 

Bordtennis 3761 1,2 

Orientering 3386 1,0 

Badminton 1812 0,6 

Skytte 1167 0,4 

Bowling 938 0,3 

Segling 812 0,3 

Cykel 717 0,2 

   Totalt 323835 
  

Åldergruppen 21-25 år står för 6,4 % av den 323 835 LOK-aktiviteterna. Flickor står för 41 och pojkar 

för 59 % av aktiviteterna. 

 



 

Andelen flickor och pojkar i resp. åldersgrupp, antal LOK-aktivteter samt procent av totalt antal 

flickor resp. pojkar. 

 

Åldersgrupper 7-12 13-16 17-20 21-25 

Flickor 66 962 (51 %) 42 004 (32 %) 15 327 (12 %) 7 351 (5 %) 

Pojkar 86 534 (45 %) 62 173 (32 %)  29 947 (16 %) 13 419 (7 %) 

 

Idrottsföreningar i Kungälv, VT 2017, antal LOK-aktiviteter ungdomar 7-20 år (Källa: Kungälvs 

Kommun) 

 

1 Kungälvs Handbollsklubb 20 013 
2 Ytterby Idrottssällskap 18 770 
3 Kungälvs Ishockeyklubb 14 851 
4 Kode IF 11 608 

5 Sportlife Kungälv Innebandyklubb 10 660 
6 IK Kongahälla 7 681 
7 Kungälvs Simsällskap 7 492 
8 Ytterby Kungälv Konståkare 6 076 

9 GF Kungälvsgymnasterna 5 918 

10 Kareby IS 5 874 

11 Romelanda Ungdomsförening  5 622 

12 Kongahälla AIK 5 448 

13 Marstrands Innebandyklubb 5 077 

14 Hermansby IF 5 009 

15 Kungälv Kyokushin Karate 3 945 

16 Kungälvs Fotbollsflickor 3 712 

17 Kongahälla Ridsällskap 3 314 

18 Kungälvs Tennisklubb 3 131 

19 Kungälvs Roddklubb 2 559 

20 IFK Kungälv 2 201 

21 Kungälvs Volleybollklubb 1 905 

22 Gullbringa Golf & Country Club 1 511 

23 Kungälvs Orienteringsklubb 1 385 

24 Pingstförsamlingen Kungälv 1 289 

25 Kärna Scoutkår 1 186 

26 Kungälvs Taekwondo klubb 1 101 

27 Hålta IK 1 049 

28 Boxningsklubben Kungälv 900 

29 Kungälvs Bordtennisklubb 847 

30 FC Komarken 831 

31  Kungälvs Badmintonklubb  826 

32 Lysegårdens Golfklubb 713 

33 Kode Scoutkår 711 

34 Somalisk kultur och Utb. Förening 602 



35 KFUK-KFUM Trekungakåren 598 

36 SMU i Kungälv 522 

37 Kungälvs Bowlingklubb 494 

38 Harestad Skyttegille 462 

39 Kungälvs Självförsvarsklubb Chikara 389 

40 Kungälvs Kanotklubb 282 

41 Kungälvs Bågskytteklubb 280 

42 Kungälvs Karateklubb 269 

43 Budokultur 245 

44 Marstrands Segelsällskap 193 

45 Kungälvs Cykelklubb 189 

47 Kungälv-Kode Golfklubb 133 

48 Hålta Skytteförening 118 

49 IOGT-NTO Juniorförening 200 112 

50 Romelanda Folkdanslag 88 
 

Totalt antal aktiviteter är 168 348, en ökning med 3,7 % jämfört med 2016. 

 

Ett nyckeltal som speglar idrottens betydelse i Kungälv är följande. Om 323 000 deltagaraktiviteter 

per år delas upp på 45 veckor och om vi antar att aktiviteterna pågår under 6 av veckans dagar tar 

idrottsföreningarna i Kungälv hand om 1200 ungdomar per dag. Och allt detta sker med ideella 

krafter. 

 

Enkät ”Flaskhalsar i idrotten” 

Många föreningar rapporterar om brist på möjligheter att ge ungdomarna tillräckligt med träning och 

tävling. Idrottsrådet beslutade att genom en enkel enkät utreda vilka flaskhalsar som man upplever 

finns för föreningarna i Kungälv. 

 

Hur mycket ungdomar tränar varierar i hög grad med ålder och på vilken nivå man utövar sin idrott. 

Väldigt unga tränar någon gång per vecka, medan äldre som är på en högre nivå tränar 3-6 gånger 

per vecka. Matcher och tävlingar tillkommer. I de flesta föreningar startar ungdomarna regelbunden 

träning vid 6-7 års ålder. Inom simning och gymnastik arbetar man med väldigt unga barn, men då är 

det inte frågan om träning utan aktiviteter typ simskola och barngymnastik. Det finns föreningar där 

regelrätt träning startar först när ungdomarna är något äldre än 6-7 år. Exempel är rodd, simning och 

golf. 

 

Ungdomar tränar vardagar mellan 16.30 och 21.00. Startidpunkten är naturligtvis kopplad till när 

skolan slutar och sluttidpunkten kan inte läggas för sent med hänsyn till skolarbetet dagen efter. 

Äldre ungdomar kan dock träna efter klockan 21. På helgerna kan man börja tidigare på dagen, 

beroende på tillgången till lokaler. Konståkning och rodd är exempel på sporter som även har 

träningar inlagda på morgonen. Inom sporterna golf och skytte är det framförallt ljusförhållanden 

som reglerar inom vilka tider träning kan ske.  

 



Bristen på timmar för träning/tävling inom issporterna är väl utredd inom projekt ”Multiarena”. Både 

ishockey och konståkning försöker att lösa en del av kapacitetsbristen genom att hyra in sig på 

anläggningar utanför kommunen.  

Föreningar som använder idrottshallarna signalerar en brist på över 70 timmar per vecka, vilket enligt 

föreningarna motsvarar aktiviteter för minst 400 ungdomar. Även fotbollsföreningar har behov av att 

använda idrottshallar under vintersäsongen, ett behov som kommer att öka när bollsporten ”futsal” 

ökar i omfattning.  

 

Även tennis, segling och rodd med egna anläggningar har brist på kapacitet och skulle kunna ta emot 

mer än 100 ungdomar ytterligare. Simningen har också större efterfrågan på träningstider för 

ungdomar än man har kapacitet. Gymnastiken har inget behov av att växa, men behöver öka antalet 

träningstillfällen för de äldre gymnasterna. 

 

Flera föreningar tar upp problemet med träningstider som av många, inte minst föräldrar, upplever 

som svåra att passa in i familjelivet. En stor förening rapporterar om att föräldrar av detta skäl väljer 

bort idrotten för sina yngre barn. 

 

Över hälften av de föreningar som svarat rapporterar ledarbrist. Alla har inte kvantifierat bristen, 

men läggar man samman de som gjort detta handlar det om en brist på över 35 ledare. Föreningarna 

har behov av ledarutbildning, endast tre svarar nej på frågan. Några föreningar utbildar ledare med 

hjälp av SISU eller det förbund man tillhör. 

 

Driftsbidrag 

Driftsbidragen är under revidering. Idrottsrådet har lämnat synpunkter på nuvarande regler under 

2016.  

 

Kommunens totala stöd till idrotten 

Syftet med projektet var att göra en beräkning av Kungälvs Kommuns stöd till idrotten samt 

analysera hur stödet fördelar sig på idrotter, anläggningar och kön. Idrottsrådet betraktar siffrorna 

som preliminära eftersom vi skall gå igenom analysen ytterligare en gång tillsammans med 

förvaltningen. Resultatet ser i korthet ut på följande sätt. 

 

De s.k. LOK-stödet är budgeterat till 2,9 miljoner kronor och fördelas lika till alla idrotter baserat på 

antalet LOK-aktiviteter. Driftsbidraget är budgeterat till 1,1 miljoner kronor och fördelas f.n. på 21 

föreningar efter ansökan. Därutöver finns ”Reklambidraget” och ”Marknadsbidraget”. 

 

När det gäller att beräkna subventionen av de kommunala idrottsanläggningarna är det mera 

komplicerat. De flesta idrottsföreningar i Kungälv hyr in sig på kommunens anläggningar t.ex. 

idrottshallar, isbanor, simbad, m.m. Föreningarna betalar en hyra som täcker en del av kommunens 

kostnader för anläggningen. I en del anläggningar sköter idrottsföreningen del av fastighetsskötseln 

och kommunen betalar föreningen för detta arbete.  

 

Utgångspunkten i analysen har varit förvaltningens budget 2016 för Fritid, LOK-stöden mätt i LOK-

aktiviteter för HT2015 och VT2016, d.v.s. ett år, Fritidsförvaltningens beskrivning av Kungälvs 



Idrottsanläggningar 2012, samt viss kompletterande information Idrottsrådet fått av förvaltningen 

samt av SISU. Påpekas bör att analysen baseras på taxorna som gällde fram till 31/12 2016. 

 

En sammanfattning av kommunens stöd till idrotten ger nedanstående fördelning. 

 

 Milj kr Anm. 

Bruttokostnaden för kommunens anläggningar 27,9 Serveringen i Oasen ingår ej 

Intäkterna från föreningarnas hyror och annat är 7,7  

Av kostnaderna är interna hyror och avskrivningar 9,8 35 %  

Sammanlagd subvention 20,2 Intäkter minus kostnader 

Fördelas på pojkar 13,3 66 % 

Fördelas på flickor 6,9 34 % 

   

Subventionen på 20,2 miljoner fördelas på    

Fotboll, Friidrott 3,0 14,9 % 

Skarpe Nord, Oasen is 9,7 48,0 % 

Simbadet 3,5 17,3 % 

Idrottshallar 4,0 19,8 % 

   

Subvention per LOK-deltagaraktivitet, kr   

Fotboll, friidrott 53  

Skarpe Nord, Oasen Is 170  

Enbart Skarpe Nord 301  

Oasen Sim 235  

Idrottshallar 44  

Föreningar med egna anläggningar 14  

   

Kommunens bidrag till idrotten Milj kr  

Driftsbidrag 1,1  

LOK-stöd 2,7 41 % flickor, 59 % pojkar 

Subventionerade anläggningar 20,2  

Reklambidrag 0,12  

Idrottsskolan 0,15  

Summa 24,3  

 

 

Idrottsskolan 

Idrottsrådet är enligt avtal med förvaltningen ansvarigt för Idrottskolan. Driften av verksamheten har 

överlåtits på Kungälvs Handbollsklubb. Kommunen satsar 150 000 kronor på Idrottsskolan. När årets 

läsår för klass 2 startade kunde vi konstatera att Idrottsskolan aldrig haft så många 2-or, nästan 

hundra elever. 

 

Certifiering av idrottsföreningar 

Frågan har diskuterats flera gånger i Idrottsrådet och vid årets konferens får vi mera information. 

 

Revidering av ”Idrottspolitiskt program” 

Idrottspolitiskt program arbetades fram av Kungälvs kommun och idrottsföreningarna 2005. 

Programmet togs av KS 2005-11-07 och har en giltighetstid till 2019-12-31. Syftet med programmet 



är att ”utveckla idrotten genom samverkan mellan idrotten, kommunen och näringslivet. Vi vill att 

medborgarna i Kungälvs kommun har god hälsa, har kunskap och möjlighet att utöva idrott oavsett 

ålder, kön, etnisk tillhörighet eller funktionshinder, upplever att de har livskvalitet.”  

 

Idrottsrådet konstaterar att en del aktiviteter genomförts under de senaste 12 åren och andra 

aktiviteter återstår att göra alternativt omvärdera.  Rådet anser att Idrottspolitiskt program 

fortfarande är en bra utgångspunkt för att prioritera bland åtgärder och behov. Idrottsrådet har valt 

ut tre områden som vi vill fokusera revideringen på.  

1. En långsiktig plan för utvecklingen av idrottsanläggningar i kommunen 

2. Plan för att klara tillväxt och social hållbarhet 

3. Marknadsföra Kommun, näringsliv och föreningar i syfte att öka idrottandet.  

 

Idrottsrådet har haft ett möte där förvaltningen gav en presentation av vilka investeringar som finns 

planerade för tiden fram till 2024. Idrottsrådet har också noterat att rapporten ”Idrottens plats i 

Kungälv” från 2009 på ett bra sätt tar upp anläggningsfrågor. ”Idrottens plats i Kungälv” togs fram av 

Kultur- och Fritidsberedningen och Idrottsrådet föreslår att beredningen tar som sin uppgift att 

revidera rapporten. En sådan revidering inkluderar också punkt 2 ovan. 

 

Med punkt 3 avser Idrottsrådet att skapa en årlig konferens för idrotten där näringslivet, kommunen 

och föreningar kan samverka för att öka idrottandet.   

 

Framtidgruppen 

Idrottsrådet är en av aktörerna i den s.k. Framtidgruppen som syftar till att på olika sätt nå mål inom 

det sociala området.  

 

Övriga frågor 

Idrottsrådet har engagerat sig i några enskilda föreningars anläggningsfrågor t.ex. roddklubben och 

bågskytteklubben. Betr. Multiarenan har Idrottsrådet hela tiden hållit sig informerat, men inte agerat 

eftersom det finns en projektgrupp som inkluderar berörda föreningar. 

 

 

 

 

 

 


